
Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2024. november
28i üléséről.

Jelen vannak: Majláth Tünde SRNŐ elnök
Rafael Gyula SRNÖŐ tag
Varga Gusztáv SRNO tag
Lakatos Jenő SRNOÖO tag

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Varga Katalin gazdasági
osztály ügyintézője, Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető.

Majláth Tünde SRNÖ elnök köszönti az ülésen megjelenteket, az ülést 99" órakor megnyitja.
Megállapítja, hogy a képviselőtestület határozatképes, mivel 4 SRNÖŐ tag jelen van.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Rafael Gyulát, aki jelezte, hogy vállalja a feladatot.

Szavazásra teszi fel a jegyzőkönyv hitelesítőre tett javaslat elfogadását. A testület 4 igen
(egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Onkormányzat
Képviselőtestületének

26/2024.(XI.28.) határozata
a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete a
2024. november 28i nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Rafael
Gyulát megválasztotta.

Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.
Az SRNŐ 4 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

27/2024 .(XI.28.) határozata
a napirend elfogadásáról

1. A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2024. évi költségvetésének elfogadása
Előadó: SRNOÖ elnök

2. Az önkormányzat saját bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési
kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegének
meghatározása
Előadó: SRNŐ elnök

3. Bejelentések

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2024. évi költségvetésének
elfogadása —
Előadó: SRNO elnök

TE.x2



Majláth Tünde: ebben az évben beadtunk két pályázatot. Sajnos pénz hiányában nem tudunk
úgy tevékenykedni, hogy a lakosságnak valamilyen fórumot, vagy más rendezvényt tudjunk
szervezni. Lakatos Jenő képviselőtársam Varga Gábor országgyűlési képviselő úrral egyeztetve
próbált mikulás csomagokat összeszedni, illetve magánúton is szedett össze. Azokat ki fogja
hordani. Jó lenne, ha még karácsonyig lenne, aki olyan támogatást tudna nyújtani nekünk, ami
karácsonyra egy kis segítség lehet a mélyszegénységben élő családok részére. Ebben
mindnyájunknak jobban részt kell vennünk. Próbáljuk ezt megcsinálni közösen, hogy legyen
ennek valami látható eredménye. Tevékenységet már nem tudunk folytatni, év vége van.
Kívánom, hogy a következő év nagyon tartalmas és nagyon jó alapokra helyezzük.

Lakatos Jenő: Varga Gábor ígért 30 db Mikulás csomagot, illetve 40 db csomagot Karácsonyra.
Megkerestem még a Szegletkő Kft. vezetőjét, ő is azt mondta tud segíteni. Kisebb vállalkozók
is 1010 db csomagot felajánlottak.

Dr. Venicz Anita: az Adventi forgatagra, amit terveztek, ott is lehetne még építeni a dolgokat.

Lakatos Jenő: halászlevet szeretnénk főzni.

Dr. Venicz Anita: azt meg kéne hirdetni több helyen. Facebook stb.

Lakatos Jenő: plakátot tudnánk készíteni?

Dr. Venicz Anita: tudunk sokszorosítani.

Varga Katalin: a 2024. évi költségvetése a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzatnak
úgy áll össze, hogy az előző önkormányzat számláján maradt 530.648 Ft, ami átvezetésre kerül
az új önkormányzat bankszámlaszámára. Ez az összeg 176.750 Fttal terhelt, mivel az előző
önkormányzat kapott feladatalapú támogatást, amit nem használt fel. Ezt vissza kell fizetni az
Emberi Erőforrások Támogatáskezelőjének. Erről az összegről, az 530.648 Ftról, illetve a
10.000 Ftról, amit az elnök befizetett az önkormányzat számlájára, hogy a 3.000 Ftos összeg
kifizetésre kerüljön, így 540.648 Ftról készült költségvetés az idei évre. Ebből kiadásként
szerepel a 3.000 Ft a pályázathoz, illetve 176.750 Ftot vissza kell fizetni. A maradék összeg
felhasználható.

Majláth Tünde: mennyi pénzünk van összesen?

Varga Katalin: kb. 350.000 Ft.

Majláth Tünde: tehát a megmaradt összeg felhasználható?

Varga Katalin: felhasználható, de hoztam egy levelet, amit a bank kért, a bank akkor végzi el
az átvezetést, ha egy hivatalos levelet írunk nekik. Maga az összeg még nincs az önkormányzat
számláján.

Majláth Tünde: én azt javaslom, hogy ne költsünk a megmaradt összegből meggondolatlanul.
Az év végén lehetne egy rendezvényt szervezni, ahova meghívnánk a megyei elnökséget, a
helyi lakosságot. Egy felmérést is tudunk belőle végezni, hogy milyen igény van a 20252026
0s évben, milyen programokra adjunk be pályázatokat.

Varga Katalin: a 350.000 Ft körüli összeggel úgy kell gazdálkodnotok, hogy minimum 100.000
Ft maradjon a pályázatok miatt.

Lakatos Jenő: nagyon sokat költöttem benzinre. Elmentem Székesfehérvárra a ruhák miatt, a
karácsonyi csomagokat is ki kell hordani.

A.
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Majláth Tünde: az éves költségvetésünkben a benzinköltség nem szabad, hogy a 152094ánál
tovább menjen. Januártól nagyon sok pályázat fog indulni. A tanodákhoz sok pénzre lesz
szükségünk. Egy olyan nappali tanodát szeretnénk létrehozni, ami az iskolából kijövő
gyermekeknek a házi feladatok elkészítésében, a másnapra való felkészülést is elősegíti. Olyant
is próbálunk megvalósítani, hogy legyen étkezési lehetőségük. Megyünk a kettő" tanoda
irányzatába. Oda el fogok menni, megnézem mit, hogyan csinálnak. Kérem a segítségüket,
hogy mi is itt helyben meg tudjuk valósítani. A tánccsoportok szintén egy nagyobb
költségvetést igényelnek.

Lakatos Jenő: az oktatást helyi idősebb személyekkel kéne megoldani.

Majláth Tünde: nem lehet. Kell hozzá papír.

Varga Gusztáv: társadalmi munkában csinálták ezt sokan.

Majláth Tünde: nem lehet társadalmi munkában végezni, mert most már minden pályázat útján
működik.

Dr. Venicz Anita: ha pályázat útján valósul meg a tánccsoport és pályázati pénzt kaptok, akkor
fizetni kell az oktatónak. A pályázati pénzzel el kell számolni, az oktató díja egy elem a
pályázatban.

Majláth Tünde: a következő év jó lenne arra, hogy egy nagyon jó tánccsoport alakuljon meg.
Helyben nagyon jó fiataljaink vannak, akik valóban művészi fokon végzik ezt. A másik oldalon
jó lenne, ha olyan roma együttesünk lenne amelyik szintén nagyon jó színvonalon tud működni
és színvonalas előadást tud tartani. A kettővel egyben már alkalmasak lennénk 20262027ben
akár fesztiválokon való részvételre is.

Lakatos Jenő: mindezt értem, de senki ne várja el azt, hogy a saját pénzemből fizessem ki pld.
a benzinköltséget.

Majláth Tünde: azt a tájékoztatást kaptam tegnap a Megyei Közgyűlésen, hogy Sztojka Attila
úr ez irányú előterjesztéseket már megfogalmazott, ami azt tartalmazza, hogy a képviselők, akik
valóban tevékenyen közreműködnek az önkormányzat munkájában főállású képviselőként
legyenek bérezés szerint megfizetve. Vannak már ilyen törekvések, reméljük, hogy ez sikerülni
fog.

Dr. Venicz Anita: ha hoztok egy határozatot arról, hogy milyen meghatározott célra használtok
saját gépkocsit, a benzinköltséget ki lehet fizetni. Tehát van egy határozat róla, meghatározásra
kerül az összeg.

Lakatos Jenő: Varga Gáborral is beszéltem erről, ő azt mondta, hogy ha valaki képviselő
testületben van annak jár fizetés. A roma önkormányzat vezetőjével kell ezt megbeszélni.

Varga Katalin: a működési támogatást lehet ilyen célra felhasználni

Egyéb hozzászólás nem volt.

Majláth Tünde: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A képviselőtestület 4 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Onkormányzat
Képviselőtestületének

28/2024.(XI.28.) határozata
A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Onkormányzat 2024. évi

költségvetésének elfogadásáról



A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete , A Sárbogárdi Roma
Nemzetiségi Önkormányzat 2024. évi költségvetésének elfogadása" tárgyú előterjesztést az
alábbi tartalommal fogadja el:

A Képviselőtestület a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2024. évi költségvetését

540 648 Ft bevételi és 540 648 Ft kiadási előirányzattal,

a kiadási előirányzatból dologi kiadás előirányzatát 363 898 Fttal, egyéb működési célú kiadás
előirányzatát 176 750 Fttal, bevételi előirányzatból a működési célú támogatások előirányzatát
530 648 Fttal, működési célú átvett pénzeszközök előirányzatát 10 000 Fttal hagyom jóvá az
1. melléklet szerint.
Kötelezettséggel terhelt összeg 176 750 Ft, amely a 2023. évi feladatalapú támogatás II. féléves
összege, melyre visszafizetési kötelezettség áll fent az Emberi Erőforrások Támogatáskezelő
felé.
A Képviselőtestület a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat költségvetési egyenlegét
működési és felhalmozási bontásban az 1/1. és a 1/2. melléklet szerint, egyéb működési célú
támogatási kiadásokat az 1/3. melléklet szerint, egyéb működési célú támogatási bevételeket az
1/4 melléklet szerint, beruházási és felújítási kiadásait kiadási célonként az 1/5. melléklet
szerint, a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat általános és céltartalékát az 1/6.
melléklet szerint, a költségvetési év azon fejlesztési céljait, melynek megvalósításához a
Stabilitási törvény 3. § (1) bekezdése szerint adósságot keletkeztető ügylet válhat szükségessé
az 3.melléklet szerint, valamint a 2024. évre előirányzott létszámadatokat a 2. melléklet szerint
hagyom jóvá.

2. Az önkormányzat saját bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő
fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható
összegének meghatározása
Előadó: SRNŐ elnök

Varga Katalin: a roma nemzetiségi önkormányzat tekintetében nincsen helyi adókból,
bírságokból bevétele, illetve hitele sincs, ezért 0s a táblázat.

Majláth Tünde: Kérdés, észrevétel hozzászólás vane a napirendi pont kapcsán.

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Majláth Tünde: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását.
A képviselőtestület 4 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

29/2024 .(XI.28.) határozata
Az önkormányzat saját bevételeinek és adósságot keletkeztető

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet
követő három évre várható összegének meghatározása

A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete , Az önkormányzat saját
bevételeinek és az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a
költségvetési évet követő három évre várható összegének meghatározása" tárgyú előterjesztést
megtárgyalta és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat saját bevételeinek és adósságot



keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három
évre várható összegét a következőképpen határozta meg:

Bevétel megnevezése 2024. 2025. 2026. 2027.

1.Helyi adókból származó bevétel
2.Az önkormányzati vagyon és az önkormányzatot
megillető vagyoni értékű jog értékesítéséből és
hasznosításából származó bevétel

3.Az osztalék, a koncessziós díj és a hozambevétel, ie] e] o e]

4.A tárgyi eszköz és az immateriális jószág, részvény
Részesedés, vállalat értékesítéséből vagy
Privatizációból származó bevétel

5.Bírság, pótlék és díjbevétel, valamint

6.A kezességvállalással kapcsolatos megtérülés

Saját bevételek o
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Az önkormányzat adott évi saját
bevételeinek 5096a

kezességvállalásokból fennálló kötelezettségek
Adósságot keletkeztető ügyletekből és Am

kezdete 2024. 2025./2026. 2027.

Előző években keletkezett tárgyévet terhelő fizetési kötelezettségi
Fejlesztési hitel törlesztése
Kötvény tőketörlesztés (visszaváltás)
(Adósságmegíújító hitel törlesztése
Fejlesztési hitel kamata
Kötvény kamata
Adósságmegújító hitel kamata ololol]lolol]lo ollo

/o]19]191]19

ol]lololol]lol]oo

lo

]10

101010

Tárgyévben keletkezett tárgyévet terhelő fizetési kötelezettség
Új fejlesztési hitel törlesztése e] ie] o le]

Új fejlesztési hitel kamat, egyéb díj le)

Összesen:

3. Bejelentések

Dr. Venicz Anita: beszéljük meg a közmeghallgatást. Kitűztük az időpontot december 12re.
Hány órakor legyen? Illetve a közmeghallgatás előtt lenne még egy ülés, ahol a jövő évi
munkatervet kellene elfogadni.

Majláth Tünde: délután legyen.

Rafael Gyula: munkaidő után lenne jó, többen el tudnak jönni. Mondjuk 17 órakor?

Lakatos Jenő: 18 óra jobb lenne.

Dr. Venicz Anita: ezt is meg kell hirdetni. Felrakjuk a honlapra illetve a Facebookon is lehet
hirdetni.

Rafacl Gyula: nyomtatunk ki meghívókat és kiplakátoljuk hirdetőtáblákra, oszlopokra.
Üzletekben megkérdezzük, hogy kitehetjüke.
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Majláth Tünde: a közmeghallgatáson azokat a dolgokat kell előtérbe helyezni, amiben meg
tudunk nyilvánulni. Ott olyanokat nem szabad ígérni, amiket nem tudunk megvalósítani.
Korlátozott lehetőségeink vannak, de a lehetőségeinken belül mindent meg fogunk tenni annak
érdekében, hogy egy társadalmi összefogás keretein belül roma közösség jöjjön létre, mert most
még jelenleg ez is hiányos. A másik dolog, hogy az oktatási rendszerben, amire lehet pályázni,
arra pályázni fogunk. Ebben az önkormányzat részéről jegyző asszony, illetve munkatársai
mind nagyon készségesen a rendelkezésünkre állnak és támogatnak minket abban, hogy a
pályázat elinduljon. Mindenképpen hosszú távon és a legjobb programokba próbálunk
belecsatlakozni. Nekünk a fő célunk nemcsak az ifjúság oktatásában való részvétel, hanem
maga az idősebb korosztály, az a munkanélküli korosztály, akinek a megélhetése bizonyos okok
miatt veszélyeztetve van vagy lehetetlen azoknak létre tudunk talán majd a jövőben egy olyan
programot hozni, ahol valamilyen fajta jövedelemforráshoz tudnak jutni. Ehhez, hogy milyen
programok fognak lenni a közeljövőben azt még nem tudjuk, de azt hallottuk, hogy erre vannak
célirányos törekvések.

Dr. Venicz Anita: kellene olyan személy, aki figyeli a pályázati kiírásokat, hogy több idő legyen
az előkészítésre.

Majlát Tünde: Rafael Gyula és én is figyelem.

Egyéb bejelentés nem volt. Majláth Tünde elnök megköszönte a részvételt,
a képviselőtestület ülését 9.26 órakor bezárta.

K.m.f.

Majláth Tünde Rafael Gyula fel
SRNÖ elnök képviselő, jkv. hitelesítő


